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Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 30 lõike 1 punkti ja Tartu linna põhimääruse § 9 

lõike 2 alusel Tartu Linnavolikogu

 
o t s u s t a b:

 
1. Tartu Linnavalitsusel valmistada ette vajalikud eelnõud, et rajada Tartu linna tänapäevased 

vehklemisrajad ja -tingimused ning leida selleks rahalised vahendid.

 
2. Otsus jõustub vastuvõtmisele järgneval päeval.
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Õiend
Tartu Linnavolikogu Otsuse "Ülesande andmine Tartu 

Linnavalitsusele rajada Tartu linna tänapäevased 

vehklemistingimused" juurde

 
Eestis üha enam populaarsust koguv vehklemine on väärt arendamist. Seda enam, et Eesti 

epeenaiskond võitis Tokyo olümpiamängudel kuldmedali. Kahjuks meie omad Tartu linna 

vehklejad on sunnitud jagama saale iluvõimlejatega, mis pärsib nende treenimist.

 
Ka tingimused Turu 8 spordihoones ei ole kõige paremad. Puuduvad vajalikud tingimused 

rapiiride ja kostüümide hoiustamiseks, mistõttu lähevad vahendid rooste ja on pidevalt niisked. 

Saalis puudub ka korralik ventilatsioon.

 
On küll kiiduväärt, et 2021. aasta lisaeelarvega saab vehklemissaal uued metallpõrandad, kuid 

tingimuste parandamist ei tohiks jätta nüüd pooleli. Seetõttu anname volikogu menetlusse eelnõu, 

et saaksime selle võimalikult kiiresti lõpuni viia.

 
--------------------

 
Linnavalitsuse 30.09.2021 istungi protokoll nr 82:

 
1. Linnavalitsuse seisukoht Tartu Linnavolikogu otsuse "Ülesande andmine Tartu Linnavalitsusele 

rajada Tartu linna tänapäevased vehklemistingimused" eelnõu kohta

OTSUSTATI: mitte toetada linnavolikogu liikme Jelena Frunze algatatud otsuse "Ülesande 

andmine Tartu Linnavalitsusele rajada Tartu linna tänapäevased vehklemistingimused" eelnõud, 

sest vehklejate treeningtingimuste kaasajastamisega juba tegeletakse ja eelnõus esitatud kujul 

linnavalitsusele ülesande andmine on seetõttu tarbetu.

 
Selgitus
 
Tartu linna asutus Tartu Sport on juba alustanud vehklemissaali kaasajastamise tegevustega. Tartu 

linna 2021. a lisaeelarvest eraldati vehklemisradade soetamiseks 20 000 eurot ja Tartu Sport 

tegeleb juba aktiivselt mitte ainult radade, vaid kogu vehklemissüsteemi (rajad, torkesüsteem, 

montaaž, süsteemide mehaaniline ja elektriline installatsioon) paigaldamisega Turu tn 

spordihoone vehklemissaali. Koostöös linnavalitsuse linnavarade osakonnaga on planeeritud teha 

kogu saalis ka remonttööd (seinad, laed jms), lisaks saali ventilatsioonisüsteemi mootori 

väljavahetus ja vajadusel ka lisafunktsioonide lisamine. Nimetatud tööde kogumaksumuseks on 

arvestatud 130000 eurot, sh vehklemissüsteem koos paigaldamisega ca 82680 eurot (koos 

käibemaksuga). Hetkel toimub vehklemissüsteemi projekteerimine vastavalt saali eripärale ja seda 

teostab Saksa firma Allstar, kes toodab väga kvaliteetseid seadmeid. Selleks vajalikud täiendavad 

vahendid on linnavalitsus planeerinud Tartu linna 2022. a eelarvesse (kokku 150 000 eurot).

 
Käesoleva aasta augusti lõpus toimus Tartu Spordi esindajate kohtumine vehklemise treeneritega 

Natalja Kotova ja Anatoli Jasnoviga. Arutati kõiki küsimusi, mis neil südamel olid. Selgus, et 

Turu tn spordihoone on nende jaoks hästi sobiv ja võimlejatega saali jagamisel treeningaegade 

osas probleeme ei ole. Küll aga tuli välja, et vehklejate treeninguid mõneti segavad võimlejate 

vaibad. Võimlejatel on treeningajad kell 14.00-16.15, neil aegadel vehklejatel treeninguid ei ole. 

Võimlemisklubi Rütmikaga on leping nimetatud saali osas sõlmitud kuni 31.12.2021 arvestusega, 

et uuel aastal tehakse saalis renoveerimistööd, sh paigaldatakse uus vehklemissüsteem ning 

päraste seda liiguvad võimlejate treeningud võrkpallisaali.

 
Väide selle kohta, et puuduvad vajalikud tingimused rapiiride ja kostüümide hoiustamiseks, ei 

vasta tõele. Tartu Spordi esindajad suhtlesid selles osas veelkord spordiklubiga ja klubi esindaja 

Raido Mägi vastus oli, et  probleeme ei ole. Ruumid remonditi paar-kolm aastat tagasi ja kõik 



Raido Mägi vastus oli, et  probleeme ei ole. Ruumid remonditi paar-kolm aastat tagasi ja kõik 

peaks nagu korras olema.

 
Tartu Sport on andnud vehklemistreenerite soovil neile võimaluse viia individuaaltreeninguid 

(sportlane+treener) läbi ka II korruse fuajees. Lisaks muudeti Tartu Spordi hinnakirja ja anti 

võimalus individuaaltreeningute läbiviimiseks saalis.
 


